

ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ

Art. I (1) În vederea încadrării în constrângerile bugetare determinate de situația de criză economică, câștigul salarial brut sau, după caz, solda brută, respectiv indemnizația brută, aferente personalului încadrat în autorități și instituții publice astfel cum sunt acestea definite la art.2 din Legea nr.330/2009 privind salarizarea unitară a personalului plătit din fonduri publice, se diminuează cu 25%.

(2) În situația în care, din aplicarea prevederilor alin.(1), rezultă o valoare mai mică decât valoarea salariului minim brut pe țară, suma care se acordă este de 600 lei.

(3) Prevederile alin. (1) se aplică începând cu drepturile aferente lunii iunie.

Art.II - Legea nr.12/2010 a bugetului asigurărilor sociale de stat se modifică după cum urmează:

1. Alineatul (1) al articolului 16 se modifică și va avea următorul cuprins :

« (1) Începând cu data de 1 iunie 2010 valoarea punctului de pensie este de 622,9 lei. »

2. Alineatul (2) și alineatul (5) ale articolului 3 se modifică și vor avea următorul cuprins :

« (2) În anul 2010 Casa Națională de Pensii și Alte Drepturi de Asigurări Sociale nu contractează bilete de odihnă. »

Art.III - Articolul 27 din Legea nr.11/2010 a bugetului de stat pe anul 2010 se modifică și va avea următorul cuprins:

« Art.27 - Începând cu data de 1 iunie 2010, nivelul pensiei sociale minime garantate, prevăzută de Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 6/2009 privind instituirea pensiei sociale minime garantate, aprobată prin Legea nr. 196/2009, este de 300 lei. »

Art.IV - Alineatul (2) al articolului 1 din O.U.G. nr.6/2009 privind instituirea pensiei sociale minime garantate, aprobată prin Legea nr. 196/2009, se modifică și va avea următorul cuprins :

«(2) Începând cu anul 2010, nivelul pensiei sociale minime garantate se stabilește, anual, prin legea bugetului de stat și poate fi modificat în raport cu evoluția indicatorilor macroeconomici și cu resursele financiare.»

Art.V - (1) Începând cu data de 1 iunie 2010, cuantumul lunar al drepturilor bănești prevăzute de legi speciale, cuvenite sau aflate în plată, se diminuează cu 15%.

(2) Drepturile bănești menționate la alin.(1) sunt cele prevăzute de următoarele acte normative :

a) Legea nr.49/1991 privind acordarea de indemnizații și sporuri invalizilor, veteranilor și văduvelor de război, cu modificările și completările ulterioare ;

b) Legea nr.44/1994 privind veteranii de război, precum și unele drepturi ale invalizilor și văduvelor de război, cu modificările și completările ulterioare;

c) Legea nr.49/1999 privind pensiile IOVR, cu modificările și completările ulterioare;

d) Decretul - Lege nr.118/1990 privind acordarea unor drepturi persoanelor persecutate din motive politice de dictatura instaurată cu începere de la 6 martie 1945, precum și celor deportate în străinătate ori constituite în prizonieri, cu modificările și completările ulterioare;

e) Ordonanța Guvernului nr.105/1999 privind acordarea unor drepturi persoanelor persecutate de către regimurile instaurate în România cu începere de la 6 septembrie 1940 până la 6 martie 1945 din motive etnice, aprobată prin Legea nr.189/2000, cu modificările și completările ulterioare;

f) Legea nr.309/2002 privind recunoașterea și acordarea unor drepturi persoanelor care au efectuat stagiul militar în cadrul Direcției Generale a Serviciului Muncii în perioada 1950 - 1961, cu modificările și completările ulterioare;

g) Legea nr.341/2004 a recunoașterii față de eroii-martiri și luptătorii care au contribuit la victoria Revoluției române din decembrie 1989, precum și față de persoanele care și-au jertfit viața sau au avut de suferit în urma revoltei muncitorești anticomuniste de la Brașov din noiembrie 1987, cu modificările și completările ulterioare;

h) Legea nr.109/2005 privind instituirea indemnizației pentru activitatea de liber -- profesionist a artiștilor interpreți sau executanți din România, cu modificările și completările ulterioare;

i) Legea nr.578/2004 privind acordarea unui ajutor lunar pentru soțul supraviețuitor pensionar, cu modificările și completările ulterioare.

(3) Indemnizațiile prevăzute de Legea nr.8/2006 privind instituirea indemnizației pentru pensionarii sistemului public de pensii, membri ai uniunilor de creatori legal constituite și recunoscute ca persoane juridice de utilitate publică, se diminuează corespunzător, prin aplicarea noii valori a punctului de pensie prevăzută la art.I pct.1.

Art.VI - (1) Începând cu data de 1 iunie 2010 cuantumul pensiilor prevăzute de legi cu caracter special, cuvenite sau aflate în plată, se modifică după cum urmează:

a) la determinarea părții din pensie, stabilită potrivit prevederilor Legii nr.19/2000 privind sistemul public de pensii și alte drepturi de asigurări sociale, cu modificările și completările ulterioare, se utilizează valoarea punctului de pensie prevăzută la art. I pct.1.;

b) după deducerea, din partea de pensie suportată de la bugetul de stat, a contribuției de asigurări sociale de sănătate și a impozitului pe venit, datorate potrivit legii, se aplică cota de 90% reprezentând taxă de solidaritate, care se face venit la bugetul de stat;

c) în situația pensiilor care se suportă integral din bugetul de stat, la cuantumul acestora, după deducerea contribuției de asigurări sociale de sănătate și a impozitului pe venit, datorate potrivit legii, se aplică taxa de solidaritate prevăzută la lit.b).

(2) Operațiunile prevăzute la alin.(1) se îndeplinesc de către instituțiile care efectuează plata drepturilor de pensie, în condițiile legii.

(3) Pensiile prevăzute la alin.(1) sunt cele prevăzute de următoarele acte normative:

a) Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 36/2003 privind sistemul de pensionare a membrilor personalului diplomatic și consular, aprobată prin Legea nr.595/2003, cu modificările și completările ulterioare;

b) Legea nr. 303/2004, privind Statutul magistraților, republicată, cu modificările și completările ulterioare;

c) Legea nr. 567/2004 privind Statutul personalului auxiliar de specialitate al instanțelor judecătorești și al parchetelor de pe lângă acestea, cu modificările și completările ulterioare;

d) Legea nr. 89/2004 privind unele măsuri de protecție socială acordate, ca urmare a restructurării Societății Comerciale "Compania Națională de Transporturi Aeriene Române - TAROM" - S.A., personalului aeronautic civil;

e) Legea nr. 96/2006 privind Statutul deputaților și senatorilor, republicată;

f) Legea nr. 7/2006 privind Statutul funcționarului public parlamentar;

g) Legea nr. 223/2007 privind Statutul personalului aeronautic civil navigant profesionist din aviația civilă din România;

h) Legea nr. 94/1992 privind organizarea și funcționarea Curții de Conturi, republicată, cu modificările și completările ulterioare.

Art. VII – Începând cu data de 1 iunie 2010, cuantumul indemnizației de șomaj stabilit în condițiile prevăzute de Legea nr.76/2002 privind sistemul asigurărilor pentru șomaj și stimularea ocupării forței de muncă, cu modificările și completările ulterioare, și aflat în plată la data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență sau care se stabilește sau se repune în plată după suspendare, potrivit prevederilor legale, ulterior datei intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, precum și drepturile bănești care se acordă lunar din bugetul asigurărilor pentru șomaj în funcție de cuantumul indemnizației de șomaj stabilită potrivit legii, se diminuează cu 15%.

Art. VIII – (1) Începând cu data de 1 iunie 2010, cuantumul drepturilor bănești care se acordă în temeiul art.72, art.73¹, art.74 și art.75 din Legea nr.76/2002, cu modificările și completările ulterioare, care se stabilesc ulterior datei intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, se diminuează cu 15%.

(2) Art.78 și art.79 din Legea nr.76/2002, cu modificările și completările ulterioare se abrogă.

Art. IX - (1) Începând cu data de 1 iunie 2010, drepturile bănești, prevăzute de legi speciale și acordate din bugetul asigurărilor pentru șomaj, aflate în plată la data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, sau care se stabilesc sau, după caz, se repun în plată după suspendare, potrivit prevederilor legale, după intrarea în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență, se diminuează cu 15%.

(2) Drepturile bănești menționate la alin.(1) sunt cele prevăzute de următoarele acte normative:

a) ~~Legea nr. 72/2007 privind stimularea încadrării în muncă a elevilor și studenților~~

b) ~~Legea nr. 279/2005 privind ucenicia la locul de muncă~~

c) ~~Legea Nr. 116/2002 privind prevenirea și combaterea marginalizării sociale~~

d) Ordonanța Guvernului nr.7/1998 privind unele măsuri de protecție socială a personalului militar și civil, care se vor aplica în perioada restructurării marilor unități, unităților și formațiunilor din compunerea Ministerului Apărării Naționale,

e) Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 95/2002 privind industria de apărare,

f) Legea nr. 174/2006 privind unele măsuri de protecție socială a personalului disponibilizat din cadrul Regiei Naționale a Pădurilor - Romsilva, prin concedieri colective, ca urmare a restituirii pădurilor către foștii proprietari

g) Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 116/2006 privind protecția socială acordată persoanelor disponibilizate prin concedieri colective efectuate ca urmare a restructurării și reorganizării unor societăți naționale, regii autonome, companii naționale și societăți comerciale cu capital majoritar de stat, precum și a societăților comerciale și regiilor autonome subordonate autorităților administrației publice locale

h) Ordonanța Guvernului nr. 9/2010 privind măsuri pentru diminuarea consecințelor restructurării și reorganizării unor societăți naționale, companii naționale și societăți comerciale cu capital majoritar de stat din domeniul feroviar

Art. X - Începând cu drepturile aferente lunii iunie 2010, cuantumul prestațiilor de asistență socială gestionate de Ministerul Muncii, Familiei și Protecției Sociale prin Agenția Națională pentru Prestații Sociale, se diminuează cu 15% .

(2) Drepturile asupra cărora se aplică diminuarea prevăzută la alin.(1) sunt următoarele:

- a) alocația familială complementară și alocația de susținere pentru familia monoparentală, reglementate de art.3 și art.8 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.105/2003 privind alocația familială complementară și alocația de susținere pentru familia monoparentală, aprobată prin Legea nr.41/2004, cu modificările ulterioare, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr.747 din 26 octombrie 2003;
- b) alocația pentru nou născuți, prevăzută la art.25 alin.(1) din Legea nr.416/2001 privind venitul minim garantat cu modificările și completările ulterioare, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr. 401 din 20 iulie 2001;
- c) indemnizațiile acordate în temeiul art.1 și art.2 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.148/2005 privind susținerea familiei în vederea creșterii copilului, aprobată cu modificări și completări prin Legea nr.7/2007, cu modificările și completările ulterioare.
- d) alocația de stat pentru copii prevăzută la art.4 alin.(1) lit.a) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.148/2005 privind susținerea

familiei în vederea creșterii copilului, aprobată cu modificări și completări prin Legea nr.7/2007, cu modificările și completările ulterioare, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr. 1008 din 14 noiembrie 2005;

- e) alocației de stat pentru copii prevăzută la art.3 alin.(1) din Legea nr.61/1993 privind alocația de stat pentru copii, republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 300 din 7 mai 2009
 - f) alocația lunară de plasament reglementată de art.119 alin.(1) din Legea nr.272/2004 privind protecția și promovarea drepturilor copilului, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr.557 din 23 iunie 2004;
 - g) indemnizațiile și ajutoarele reglementate la art.12 alin.(1) lit. b), e) - h) și alin.(2) din Legea nr.448/2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 1 din 3 ianuarie 2008, cu modificările și completările ulterioare;
 - h) prestațiile sociale pentru persoanele cu handicap prevăzute la art.58 alin.(4) din Legea nr.448/2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 1 din 3 ianuarie 2008, cu modificările și completările ulterioare;
 - i) indemnizația pentru plata însoțitorului adultului cu handicap vizual grav, prevăzută la art.58 alin.(3) din Legea nr.448/2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap, republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 1 din 3 ianuarie 2008, cu modificările și completările ulterioare;
 - j) ajutor lunar rambursabil acordat persoanei căreia i s-a recunoscut statutul de refugiat sau i s-a acordat protecția subsidiară, reglementat de art.20 alin.(1) lit.m) din Legea nr.122/2006 privind azilul în România, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr. 803 din 2 decembrie 2008.
- (3) Cuantumul prestațiilor menționate la alin.(2) diminuate în condițiile prevăzute la alin.(1) se rotunjesc la leu în favoarea beneficiarului.

~~(4) Pe data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență se abrogă:~~

- a) Legea nr.482/2006 privind acordarea de trusouri pentru nou-născuți, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr. 1028 din 27 decembrie 2006;

- b) Ordonanța Guvernului nr.5/2010 pentru modificarea art. III alin. (1) din Ordonanța Guvernului nr. 3/2007 privind unele măsuri financiar-fiscale din domeniul protecției sociale, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I nr. 69 din 29 ianuarie 2010;
- c) Legea nr.396/2006 privind acordarea unui sprijin financiar la constituirea familiei, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 892 din 2 noiembrie 2006.

(8) Drepturile stabilite în condițiile actelor normative prevăzute la alin.(7), până la data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență a Guvernului se solicită până cel târziu la data de 31 octombrie 2010. După această dată drepturile se prescriu.